

SOCIETY FOR PHENOMENOLOGY AND EXISTENTIAL PHILOSOPHY  
SOCIÉTÉ DE PHÉNOMÉNOLOGIE ET DE PHILOSOPHIE EXISTENTIALISTE

Marriott Château Champlain 4-6 Nov. 2010

HOST INSTITUTIONS/HÔTES UNIVERSITAIRES: MCGILL UNIVERSITY & UNIVERSITÉ DE MONTRÉAL

ALL SESSIONS CONVENED AT / TOUTES LES SÉANCES AURONT LIEU AU  
Marriott Château Champlain Hotel, 1 Place du Canada,  
Montréal, Québec H3B 4C9 Canada

HOST CONTACTS / PERSONNES RESSOURCES  
Alia Al-Saji, McGill University, alia.al-saji@mcgill.ca  
Bettina Bergo, Université de Montréal, bettina.bergo@umontreal.ca

ADDITIONAL INFORMATION / INFORMATIONS SUPPLÉMENTAIRES  
Shannon Lundeen, SPEP Secretary-Treasurer / Secrétaire-trésorière  
shannonspep@gmail.com

SPEP EXECUTIVE CO-DIRECTORS / CO-DIRECTEURS EXÉCUTIFS  
Leonard Lawlor, Penn State University, lul19@psu.edu  
Cynthia Willett, Emory University, cwillet@emory.edu

HOTEL RESERVATIONS

Toll-free: 1-800-200-5909 (North America) or 800-703-1612 (overseas) Ask for the SPEP room block. Conference rate: \$155 CA (single and double); \$30 CA per additional person, maximum four persons per room. Reservations must be made by October 13, 2010 to receive the SPEP conference rate.

CONFERENCE REGISTRATION FEES

Online and phone registration deadline: October 28, 2010.  
Registration after October 28th will increase for all categories of members by \$10 US and must be done on-site at the conference. SPEP membership is required for all conference attendees.

INDIVIDUAL	\$65.00 US
STUDENT	\$25.00
EMERITUS	\$25.00
UNDEREMPLOYED	\$25.00

SPEP MEMBERSHIP DUES

Membership year June 1, 2010 - May 31, 2011  
Individual membership level includes a print copy of the SPEP Supplement issue of *Philosophy Today*. Other members may add this supplement for \$10 US.

INDIVIDUAL	
domestic address	\$100.00 US
foreign address	\$104.00
STUDENT/EMERITUS/UNDEREMPLOYED	
journal included, domestic address	\$50.00 US
journal included, foreign address	\$54.00
no journal	\$40.00

SPEP membership and conference registration services are provided by The Philosophy Documentation Center. Visit <http://www.pdcnet.org/pages/Services/2010-SPEP-Conference.htm> to pay your dues and register for the conference online via credit card. You may also pay by check, money order, or credit card over the phone. To make any of these payment arrangements, please call 800-444-2419.

RÉSERVATIONS D'HÔTEL

Numéro sans frais: 1-800-200-5909 (Amérique du Nord) ou 800-703-1612 (autres pays). Demandez les chambres réservées pour la SPEP. Tarif réduit pour les participants: 155 \$ CA (chambre simple ou double), 30 \$ CA par personne en sus (maximum de quatre personnes par chambre). Les réservations doivent être effectuées au plus tard le 13 octobre 2010 afin de bénéficier du tarif SPEP.

COTISATION ET FRAIS D'INSCRIPTION

Date limite pour s'inscrire en ligne ou par téléphone: 28 octobre 2010.  
Après cette date, les frais d'inscription seront majorés de 10 \$ US et l'inscription devra se faire sur place, au congrès.

INDIVIDUEL	65.00 \$ US
ÉTUDIANT	25.00 \$
PROFESSEUR ÉMÉRITE	25.00 \$
UNIVERSITAIRE PRÉCAIRE	25.00 \$

FRAIS D'ADHÉSION DES MEMBRES

L'année du 1er juin 2010 au 31 mai 2011  
Chaque membre « individuel » recevra le supplément SPEP de la revue *Philosophy Today*. Les autres membres pourront se le procurer pour 10 \$ US.

COTISATION INDIVIDUELLE	
aux É.-U.	100.00 \$ US
à l'étranger (compris le Canada et le Mexique)	104.00 \$
ÉTUDIANTS/ÉMÉRITES/UNIVERSITAIRES PRÉCAIRES	
É.-U., revue incluse	50.00 \$ US
à l'étranger, revue incluse	54.00 \$
revue non incluse	40.00 \$

Les services d'inscription et de cotisation sont sous la responsabilité du Philosophy Documentation Center. Pour régler la cotisation et l'inscription en ligne, par carte de crédit, visitez: <http://www.pdcnet.org/pages/Services/2010-SPEP-Conference.htm>. Vous pouvez également payer par chèque, mandat, ou carte de crédit, en téléphonant au 800-444-2419.

# SPEP 49

Montréal, Québec, Canada

## PHILOSOPHICAL THRESHOLDS CROSSINGS OF LIFE AND WORLD

## SEUILS PHILOSOPHIQUES CROISEMENTS ENTRE VIE ET MONDE

Renaud  
Barbaras

UNIVERSITÉ DE PARIS I, PANTHÉON SORBONNE

### THE WORLD OF LIFE

Elizabeth  
Grosz

RUTGERS UNIVERSITY

### MATTER, LIFE AND OTHER VARIATIONS

## GROUP MEETINGS/réunions DES SOCIÉTÉS AFFILIÉES

Ancient Philosophy Society, Canadian Society for Continental Philosophy, Canadian Society for Women in Philosophy, Heidegger Circle, International Association for Environmental Philosophy, The Nietzsche Society, North American Society for Philosophical Hermeneutics, φιλοσοφία, Société Américaine de Philosophie de Langue Française, Society for Continental Philosophy and Theology, Society for Continental Philosophy in a Jewish Context, Society for Phenomenology and the Human Sciences, Society for Ricoeur Studies, Society for Social and Political Philosophy



Social Sciences and Humanities  
Research Council of Canada

Conseil de recherches en  
sciences humaines du Canada

Canada



McGill Université  
de Montréal

WWW.SPEP.ORG

## OBJECTIFS DE LA SPEP

La Société de Phénoménologie et de Philosophie Existentialiste (SPEP) est une association professionnelle dont le but est de promouvoir la philosophie continentale s'inspirant de la tradition européenne.

Comptant plus de 2500 membres, la SPEP est l'une des sociétés philosophiques les plus importantes aux États-Unis. Elle appuie et encourage les travaux philosophiques aussi bien dans les domaines de la phénoménologie et de l'existentialisme que dans les disciplines généralement associées à la philosophie dite continentale : les études de l'animal, la théorie critique, les études culturelles, la déconstruction, la philosophie environnementale, le féminisme, l'idéalisme allemand, l'herméneutique, ou encore : la philosophie des Amériques, la pensée post-coloniale, le post-structuralisme, la psychanalyse, la théorie queer et la théorie critique de la race.

La SPEP favorise le débat et la diversité des thématiques philosophiques, qu'il s'agisse de l'art, la nature, la politique, la science, ou de problématiques plus classiques liées aux champs de la métaphysique, de l'épistémologie, de l'éthique et de l'esthétique. La SPEP s'engage avant tout à protéger et à promouvoir le pluralisme philosophique, tout comme à soutenir les groupes sous-représentés dans l'histoire de la profession philosophique.

## SPEP MISSION STATEMENT

SPEP is the Society for Phenomenology and Existential Philosophy, a professional organization devoted to supporting philosophy inspired by continental European traditions.

With a membership of over 2500 people, it is one of the largest American philosophical societies, and strives to encourage work not only in the philosophical traditions of phenomenology and existentialism, but also in all those areas commonly associated with 'continental philosophy,' such as animal studies, critical theory, cultural studies, deconstruction, environmental philosophy, feminism, German idealism, hermeneutics, philosophy of the Americas, post-colonialism, post-structuralism, psychoanalysis, queer theory and race theory.

We foster discussion on all philosophical topics, from art and nature to politics and science, and in the classic philosophical disciplines of metaphysics, epistemology, ethics, and aesthetics. SPEP is actively committed to philosophical pluralism and to the support of historically under-represented groups in the philosophical profession.

DEPARTMENT OF PHILOSOPHY  
MCGILL UNIVERSITY  
855 SHERBROOKE ST. WEST  
MONTRÉAL, QUÉBEC  
H3A 2T7 CANADA



# SPEP 49

Montréal, Québec, Canada